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Protokól Nr 12 / 03
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Integracji z Uniq Europejskq

odbytego dnia 5 grudnia 2003 roku

Posiedzenie Komisji rozpoczqlo sig o godz. 900. Uczestniczyli w nim: Radni

(w skladzie wg listy stanowiqcej zalqcznik do niniejszego protokolu), Skarbnik Gminy,

Naczelnik Wydzialu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami: S. Leéniewska, a tak2e
pracownik tego Wydzialu Pani M. Staworzynska.

Komisja rozpoczqla obrady wg nastgpujqcego porzqdku:

1. Analiza materialów na sesjq.

2. Opracowanie i przyjgcie planu pracy Komisji na 2004 rok.

3. Podsumowanie pracy Komisji Rolnictwa i Integracji z Uniq Europejskq w 2003

roku.

4. Sprawy róZne.

Przewodniczqcy odczytal protokól z ostatniego posiedzenia komisji.

Kom isja zaopi n iowala protokól pozytywn ie.

Nastgpnie rozpoczgto analizq materialów na sesjq. Przewodniczqcy rozpoczfl

czytanie poszczególnych punktów. Jednak komisja za2qdala doktadniejszego

wyjaénienia pkt 11 dotyczqcego ,,Uchwaly w sprawie oddania nieruchomoSci

komunalnej w uzytkowanie wieczyste i sprzeda?y budynków usytuowanych na tej

nieruchomoSci, w drodze przetargu."

W zwiqzku z czym poproszono pracownika z Wydziatu Rolnictwa i Gospodarki

Gruntami: P. Staworzyñskq, aby bardziej szczególowo wyjaénila tg sprawe.

P. Staworzyñska doktadnie przedstawila radnym procedury dotyczEce sprawy

przekazania tej nieruchomoéci w wieczyste u2ytkowanie.

Nastgpnie komisja kontynuowala omawianie kolejnych zagadnien. Uwagg radnych

zwrócila tak2e ,,Uchwala dotyczqca okreélenia wysokoéci stawek podatku

od nieruchomoéci na 2004 rok oraz poboru tego podatku w drodze inkasa" oraz



,,Uchwala w sprawie zwolnieñ z podatku od nieruchomoéci". W celu dokladnego

omówienia tych uchwal jak równieZ udzielenia odpowiedzi na nasuwajEce sig radnym

pytania poproszono Paniq Skarbnik.

Zapytano Pani4 Skarbnik czy w ubiegtym roku zwolnione byty od podatku

od nieruchomoéci jednostki budZetowe i gospodarstwa pomocnicze?

P. Skarbnik odpowiedziala, 2e w ubiegtym roku byla propozycja, aby te jednostki

zwolnió z podatku ale nie doszlo to do skutku. W tym roku wszystkie nasze jednostki

czyli ZBM, Zaklad Wodociqgów i Kanalizacji, Wysypisko, Dom Kultury,

Gospodarstwo Pomocnicze przy Urzqdzie Miejskim, sq zwolnione. W 2003 t.

zwolnieniu podlegaty tylko: obory i stodoly stanowiqce wlasnoéó emerytów

i rencistów, o ile budynki te nie sq wykorzystywane do prowadzenia dziatalnoéci

gospodarczej przez inne osoby; nieruchomoéci zajgte na potrzeby straZy poZarnych,

a tak2e budynki gospodarcze o powierzchni do 35 m2 bez palenisk nie bgdqce

gara2ami w których nie prowadzi sig dzialalnoSci gospodarczej.

P. Ziqbinski: Czy w roku ubiegtym byty jakieé jednostki zwolnione indywidualnie

od podatku od nieruchomoéci?

P. Skarbnik. Tak, w 2003 r. zwolniony byl ZBM z budynków mieszkalnych, natomiast

lokale pzeznaczone na dzialalnoSó gospodarczq nie byly zwolnione.

Zaklad Wodociqgów wystqpil z podaniem, aby do miesiqca Maja ptacili od budowli

0,5o/o, a nie 2o/o, poniewa? w 2002r. byto 0,5% ustawowo, natomiast w 2003r. bylo

2% od wartoéci budowli. Co stanowito kwotg 100 tys.zl. Burmistrz nie podjql decyzji

w tej sprawie.

P. Przewodniczqcy: Na jakE kwotq opiewa podatek od nieruchomoéci Zaktadu

Wodoci4gów i Kanalizaqi oraz ZBM?

P. Skarbntk: Zarzqd Budynków Mieszkalnych na kwotg 26 tys. zl, natomiast Zaklad

Wodociqgów i Kanalizaqi - 346 tys.zt.

Rozpoczgla sie dyskusja radnych nad sposobem zainwestowania tych

pieniqdzy, gdyby wptyngty do budzetu gminy.

P. Barañski zapytal o przepisy dotyczqce placenia podatku od psów.

P. Skarbnik: Przepisy siq nie zmienily, zmienity sig tylko stawki. Do ubieglego roku

byl zapis, który pozwalal Radzie Miejskiej zwolnió wszystkich mieszkanców od tego

przepisu, moZe nie opodatkowywaó. Na dzieñ dzisiejszy przepisy mówiq,

2e podatnikami se osoby fizyczne posiadajqce psy. Podatek nie pobiera

siq od przedstawicielstw dyplomatycznych i z tytutu posiadania psów bgdqcych



pomoce dla osób niepelnosprawnych (niewidomych, gluchoniemych, niedofqZnych)

i od osób w wieku powyzej 65 lat prowadzqcych samodzielnie gosp domowe

od 1 psa i z tytulu posiadania psów w celu pilnowania gospodarstw rolnych po 2 psy

na jedno gospodarstwo. Tak mówiq przepisy.

P. Barañski: To oznacza, Ze rolnik z mocy ustawy jest zwolniony pomimo, Ze nie ma

tego zapisu w uchwale?

P. Skarbnik: Tak.

P. Barañski: Jak osoby posiadajqce pole do t ha majE plació za budynki

gospodarcze?

P. Skarbnik: Jezeli majE w posiadaniu budynki gospodarcze, to placq tak jak

od pozostalych budynków czyli 12,10 zl za 1m2 powierzchni uZytkowej a jeéli maje

sklep z napojami alkoholowymi lo za tq czqéó, gdzie jest zajgta na sprzeda2, placi

za 1 m2 16,50 zl.

Nastqpnie Pani Skarbnik wyjasnila uchwalg dotyczqcq ustalenia wysokoéci

stawek podatku od érodków transportowych na 2004 rok. Oznajmila, ze uchwala

zostala tak przygotowana jak nakazuje Ustawa i Rozporzqdzenia dotyczqce tych

przepisów.

P. Sqk, zapytal Paniq Skarbnik co zalicza sig do budynków pozostatych w uchwale

dotycz4cej stawek podatku od nieruchomoéci na 2004 rok?

P. Skarbnik: SE to budynki nie zwiqzane z dziatalnoéci4 gospodarczq

i niemieszkalne, np. garaZe.

Na tym zakoñczono pytania kierowane do Pani Skarbnik ipodzigkowano

je¡ za wyjaénienia.

Zarzqdzono przerwg.

Po przeruuie Komisja Rolnictwa i Integracji z Unia Europejskq postawila

nastgpujqce wnioski:

l) ,,Uchwala w sprawie zwolnien z podatku od nieruchomoéci".

Pkt 11 S l tej uchwaly powinien brzmieé:,,Zwalnia siq od podatku

od nieruchomoéci instytucje kultury powiqzane z bud2etem Miasta

Jqdrzejów, a pozostale na wnioski indywidualne skladane przez te

jednostki."

ll) ,,Uchwala w sprawie ustalenia wysokoéci stawek podatku

od nieruchomoéci na 2004 rok oraz poboru tego podatku w drodze

inkasa."



Pkt 9 S 1 w pozostalych - obni2yó stawkq podatku od gruntów z 0,'11

zl. do wysokoéci 0,06 zN. od 1m2 powierzchni.

lll) ,,Uchwala w sprawie podatku rolnego na 2004 rok oraz poboru tego

podatku w drodze inkasa".

W zwiqzku z trudnq sytuacjq w rolnictwie, którei przyczynq byNa

tegoroczna susza powodujqca obni2enie plonów zbioru 2b62, Komisja

Rolnictwa i Integracji z Uniq Europejskq proponuje jako podstawq

obliczenia podatku rolnego na 2004 rok na obszarze miasta i gminy

Jqdrzejów kwotg 28,00 zl. za 1q ceny skupu 2yta.

Komisja jednogloénie przyjgfa w/w wnioski.

Przewodniczqcy zwrócll siq do pozostalych czlonków komisji, aby zastanowili siq nad

propozycjami zadan do planu pracy komisji na 2004 rok.

KolejnE kwestiq poruszonq na posiedzeniu komisji bylo podsumowanie pracy

Komisji Integracji z Uniq Europejskq w 2003 roku. Wszyscy czlonkowie orzekli

jednogtoénie, 2e wszystkie zaplanowane posiedzenia komisji odbyty sig.

Ponadto komisja zorganizowala dodatkowe spotkania, flá które zapraszano

przedstawicieli róZnych instytucji m.in. z Zakladu Wodociqgów i Kanalizacji,

Okrggowej Spótdzielni Mleczarskiej w Jgdrzejowie, Wojewódzkiego Oérodka

Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach, przedstawicieli Spótki Wodnej,

Swiqtokrzyskiej lzby Rolniczej, Stowarzys zenia,,Ekologia" i wielu innych.

Po tej dyskusji komisja przeszla do omawiania spraw róznych.

Na tg czqéó posiedzenia zaproszono P. Naczelnik Wydz. Rolnictwa i Gospodarki

Gruntami - S. Leéniewskq w celu wyjaénienia pewnych spornych kwestii,

a mianowicie:

P. Sqk zwrócil sig z zapytaniem, czy jest prawdq, 2e rolnik bgdzie musial placiÓ

za padnigte w oborze zwierzq. Posluzyl sig tutaj informacjq udzielon4 pzez

przedstawiciela SIR w Kielcach P. Grudnia.

P. Leéniewska odpowiedziala, 2e nic jej na ten temat nie wiadomo. Chcialaby sig

dowiedzieó skqd P. Grudzieri posiada takie informacje. O ile jej wiadomo, rolnik

na dzien dzisiejszy, a tak2e w 2004 roku nie bgdzie zobowiqzany do jakiejkolwiek

zaplaty z tego tytutu.

4



P. Sqk: Wystqpiliémy jako komisja z wnioskiem o melioracjq naszej gminy. Czy w tej

sprawie urzqd podjd jakieé dzialania?

P. Leéniewska: Ten wniosek zostal ju2 przekazany do Starostwa Powiatowego,

gdyz to oni zajmujq sig tymi sprawami.

A jeéli chodzi o wniosek dotyczEcy materialu siewnego, to zbieramy informacje

na ten temat;jeéli cokolwiek bgdzie nam wiadomo, to poinformujemy sottysów.

Moim zdaniem to SIR w Kielcach powinna zajqó sig t4 sprawE, bo gmina niewiele

moZe w tym wzglqdzie zrobió.

P. Sqk zapytal, czy wniosek o budowq wodoci4gu w miejscowoéciach Kulczyzna

i Raków jest ujqty w planie budZetu naszej gminy.

P. Leéniewska odczytala miejscowoéci zgloszone do budowy wodociqgów

t¡. Kulczyzna, Raków, Jasion na, C ierno - Zaszosie, M n ichów.

Przewodniczqcy podzigkowal za uczestnictwo P. Leéniewskiej w posiedzeniu.

Nastqpnie odczytat pismo z firmy BETONCHEM wyjaéniajqce realizacjq inwestycji

modernizaqi oczyszczalni écieków w Piaskach.

Na tym posiedzenie zakoñczono( o godz. 12.30 ).

Protokolowala
" ' , ' 2 , - : < " ¿  q  ' ' 4

Monika Mlyñczak

P rzewod n icz qcy Ko m i sj i Rol n ictw a
i Integracji z Uniq Europejskq

Knysztof Swiettik


